

The most recent revision of this translation and of other documents is available as a free download at:
<http://ssrn.com/abstract=1579414>

Ordinance About National Emblems of the German Military. From 14 March 1933.

I Flags of the Military

Amending Article I No. 4, 5, 7, and 10 of the Ordinance of the President from 11 April 1921 (Law Gazette p. 483), I designate as the Flag for the Military:

No. 4. The War Flag of the Empire consisting of three horizontal stripes equally wide, black on top, white in the middle, red on the bottom; within the white stripe, a little closer to the pole, a black cross with white border in the form of the iron cross, reaching into the black and red stripe for about half of their width. Ratio of height to length is 3 : 5. [...]

II. Cockade of the Military

Amending the Ordinance of the President from 29 September 1919 (Army Gazette p. 173, Navy Gazette p. 464), I order:

No. 1: The military has on its peaked caps, within their oak leaf crown, the cockade in the colors of the War Flag black-white-red.

No. 2: The field cap features only a cockade, and this has to be the War Flag cockade. [...]

Berlin, on 14 March 1933.

The President von Hindenburg
 The Chancellor Adolf Hitler
 The Minister of Defense von Blomberg

Verordnung über die Hoheitszeichen der deutschen Wehrmacht. Vom 14. März 1933.

I Flaggen der Wehrmacht

In Abänderung der Verordnung des Reichspräsidenten vom 11. April 1921 (Reichsgesetzbl. S. 483) Artikel I Nr. 4, 5, 7 und 10 bestimme ich für die Flaggen der Wehrmacht:

Nr. 4. Die Reichskriegsflagge besteht aus drei gleich breiten Querstreifen, oben schwarz, in der Mitte weiß, unten rot; im weißen Streifen, etwas nach der Stange verschoben, ein schwarzes weißgerändertes Kreuz von der Form des Eisernen Kreuzes, in den schwarzen und den roten Querstreifen je etwa bis zur Hälfte übergreifend. Verhältnis der Höhe zur Länge wie 3 : 5. [...]

II Reichskokarde der Wehrmacht

In Abänderung der Verordnung des Reichspräsidenten vom 29. September 1919 (Heeres-Verordnungsbl. S. 173, Marine-Verordnungsbl. S. 464) bestimme ich:

1. Die Wehrmacht hat an der Dienstmütze im Eichenlaubkranz die Reichskokarde in den Farben der Reichskriegsflagge schwarz-weiß-rot zu tragen.

2. An der Feldmütze ist nur eine Kokarde, und zwar die Reichskokarde zu tragen. [...]

Berlin, den 14. März 1933.

Der Reichspräsident von Hindenburg
 Der Reichskanzler Adolf Hitler
 Der Reichswehrminister von Blomberg